
 

SDRUŽENÍ MÍSTNÍCH SAMOSPRÁV ČR 
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Zápis ze semináře v Plzeňském kraji, 6. prosince 
2017 

Saloon Roudná, Na Roudné 387/17, Plzeň 
 
1. Prezence účastníků  
2. Slavnostní zahájení semináře  
3. Schválení předsedajícího, zapisovatele a ověřovatele  
4. Novela zákona o střetu zájmů a povinnosti starostů, místostarostů, radních a 
zastupitelů    
5. Ochrana osobních údajů z pozice menších obcí (Mgr. Petr Vokáč, Ministerstvo vnitra 
ČR) 
6. Informace k aktuální činnosti SMS ČR (místní komunikace, RUD, …)  
7. Informace z Plzeňského kraje  
8. Diskuse, závěr, oběd 
 
2. Slavnostní zahájení 
Krajský seminář, který se konal v Saloonu Roudná, byl slavnostně zahájen. 
 
3. Schválení předsedajícího, zapisovatele a ověřovatele 
Jako předsedající byl schválen starosta obce Volduchy Michal Černý, zapisovatel Tomáš 
Chmela a ověřovatel ???  
 
4. Novela zákona o střetu zájmů a povinnosti starostů, místostarostů, 
radních a zastupitelů 
Předsedající Černý informoval přítomné, že s tímto tématem nevystoupí původně 
zamýšlená Lenka Bartlová a že ji nahradí tajemník Tomáš Chmela. Ten uvedl krátkou 
prezentaci, kde shrnul práci SMS na novele. Popsal, které věci z novely projednávalo 
SMS s ministerstvem spravedlnosti. Šlo například o tzv. bonzovací tlačítko, které SMS 
navrhuje omezit. Nahrává totiž kverulantům, jimž o nic spravedlivého nejde. Dle 
tajemníka je systém stejně nepřesný, protože například ukáže, že starosta vlastní 
pozemek, ale jestli je to 100 hektarů nebo 100 metrů, to už neukáže. Svůj příspěvek 
zakončil varováním, že starostové budou pod ještě větším drobnohledem než dřív. 
 
5. Ochrana osobních údajů z pozice menších obcí (Mgr. Petr Vokáč, 
Ministerstvo vnitra ČR) 
Petr Vokáč důrazně varoval před firmami, které dávají agresivní nabídky na vyřešení 
GDPR. Doporučuje nepřistupovat na ně. Chystat se s předstihem podle něj má smysl 
pouze pro velké firmy, ne pro malé obce, které jsou členy SMS ČR. Dále vysvětlil, co 
GDPR vlastně je - evropský předpis, který začne platit od 25. května 2018 na území 
České republiky přímo.  
Uklidnil starosty, že nemají důvod k obavám, protože už šestnáct let platí na území ČR 
zákon 101, který je velmi podobný. Gros GDPR spočívá v tom, že je potřeba zvládnout 
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zpracování osobních údajů. Zpracováním se rozumí jakákoli manipulace (nahlédnutí, 
vymazání, atd.). Vokáč také upozornil, že údaje je potřeba zpracovávat pouze za 
účelem, za kterým byly uvedeny. Není možné je použít na jiný účel. Je také potřeba 
chránit je proti zneužití – zaheslované počítače, papírové údaje se zamykají apod. Nová 
úprava je tedy v podstatě stejná jako ta stávající. Novinky jsou ale tyto: povinnost 
informovat subjekt údajů (člověk), jehož údaje se zpracovávají; přístup ke zpracování 
osobních údajů (člověk zjistí, kde se o něm nějaké údaje vedou, jaké atd.); spousta 
výjimek, aby usnadnila například škole zařazování údajů školáků do matrik apod. 
Vokáč dále řekl, že podle něj nebude potřeba dalšího zaměstnance na GDPR, který 
zatíží obecní rozpočet. Bude to otázka několika dní, kdy bude potřeba řešit tuto 
problematika. Poté upřesnil, co vlastně pověřenec dělá. V prvé řadě pověřenec není 
osoba, která zodpovídá za to, jak jsou osobní údaje zpracovány. Pověřenec monitoruje, 
radí správci a spolupracuje s dozorovým úřadem. Pověřenec může být zaměstnanec 
správce, ale nemusí. U menších obcí by mohl být pověřenec i DPP, připustil Petr Vokáč. 
Pověřenec může plnit i jiné povinnosti a úkoly, které nesmí být ve střetu zájmů. 
Pracovní náplň pověřence bude jasná na konci ledna, ministerstvo na tom pracuje, co 
mu napsat do smlouvy. Zatím tomu odpovídá zhruba 11. platová třída. 
Vokáč dále vysvětlil, že pověřenec může být sdílený pro více obcí – jedna ho bude 
zaměstnávat a další obce se smluvně přidají, že bude obstarávat i jejich agendu. U 
malých obcí půjde i o desítky obcí, u větších pak míň. Na dotaz z pléna pak zodpověděl, 
že u pověřence žádné zvláštní školení není potřeba, stejně jako právnické vzdělání 
nebo vysoká škola. Stačí, když bude znát GDPR a agendy obce, bude zodpovědný a 
bude umět přemýšlet. Petr Vokáč také starosty varoval před podvody komerčních 
subjektů, které nabízejí například certifikované pověřence, nic takového však 
neexistuje. Nabídl také, aby starostové v případě dotazů kontaktovali přímo ho. 
Jeden ze starostů upozornil na problematiku kronikářů, kterým takovéto nařízení hážou 
klacky pod nohy. Kronikáři nemůžou uvádět do kronik vůbec nic – podle zákonu 101. 
Kromě počasí a toho, co se postavilo, nejde nic dát. Jubilea, vítání občánků…TISKOVÁ 
ZPRÁVA, VYDAT 
 
6. Informace k aktuální činnosti SMS ČR (místní komunikace, RUD,…) 
Tajemník Tomáš Chmela přítomné ujistil, že se na problematice GDPR a pověřenců v 
SMS intenzivně pracuje. Počítá se s cenou 600 Kč za měsíc a v 1. čtvrtletí 2018 bude 
setkání přihlášených, aby to bylo vše nachystané na květen. Tajemník pak přešel k 
tématu reflexních tubusů kvůli nemoci plzeňské manažerky Novákové, která měla na 
starosti objednávky od jednotlivých obcí. Doplnil, že přihlašovat se obce můžou přímo 
v centrální kanceláři. 
Dále upozornil, že poplatek na obyvatele se zvyšuje v příštím roce o korunu na 
obyvatele. Členů je 1230, v Plzeňském kraji počet narůstá. Podle Černého už je členů 
v kraji zřejmě 68. 
7. Informace z Plzeňského kraje 
Slova se ujal starosta Karel Ferschmann, který informoval o potížích krajských SDH, 
jimž účetní zdefraudovala částku přes třičtvrtě milionu korun. Upozornil, že z velké 



  

části jsou to peníze dotační, takže očekává potíže s dotacemi a s nedostatkem peněz 
pro SDH. Řeší to kriminální policie Plzeň-jih.  
Dále Ferschmann poznamenal, že se objevila odštěpná tendence, kdy několik 
plzeňských hasičů založilo samozvané sdružení velitelů, které jedná samostatně na 
ministerstvu a chce, aby se z SDH odtrhly některé jednotky, měly jiné uniformy atd. 
Doporučil ostatním starostům, aby si hlídali situaci v obci a dokázali případně tomuto 
odtrhávání zamezit. 
Poté promluvil starosta Švihova Václav Petrus, který přítomné upozornil na díru v 
zákoníku práce, který výslovně uvádí, že pojišťovny mají hradit zranění dětí pouze ve 
škole. Na školky se toto prý nevztahuje, upozornil. Zároveň chtěl iniciovat právě změnu 
oné pasáže v zákoníku. 
 
8. Diskuze, oběd 
S diskuzním příspěvkem vystoupil Milan Jeníček ze společnosti Ekolamp, který 
objasňoval různé typy zářivek a popisoval, do čeho a kam se třídí a co se s nimi děje 
dál. Poté následoval závěr a oběd. 
 
 

Zapsal dne 6. 12. 2017 
Tomáš Chmela                  ……………………………… 
 
Ověřil: 

                              ……………………………… 
                          
 

 


